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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE SANTS-BADAL 

 

Data: 21 de novembre de 2022, 18.00 h 

 

Lloc: Fundació Sierra i Fabra, C/ Carreras i Candi 80 

 

Presideixen el Consell:  

Sr. Marc Serra,   Regidor del Districte de Sants-Montjuïc  

Sra. Maria Àngels Boix,  Consellera del Districte de Sants-Montjuïc   

Sra. Aida Guillén,  Gerent del Districte de Sants-Montjuïc  

Sr. Xavier Farré,  Conseller Tècnic  

 

Consellers/es: 

Sra. Marina Berruezo,  GMD BeC 

Sr. Ton Martínez,  GMD ERC  

Sr. Jofre Mont,    GMD JxCat 

 

Persones i entitats assistents: 

AVV Sants-Badal  

Associació Xera 

 

Tècnics/ques municipals: 

Amor González,         Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Ariadna Ros,         Direcció de Serveis al Territori i a les Persones del Districte de 

Sants-Montjuïc 

Miquel Àngel Valdueza,       Direcció de Serveis Tècnics del Districte de Sants-Montjuïc  

Núria Salas,          Coordinadora de Vila Veïna  

Josep Maria Miralles,        Tècnic del Servei d'Atenció Domiciliària    

  

Total d’assistents: 49 persones 

 

Ordre del dia  

1. Benvinguda  

2. Informe del Regidor  

3. Vila Veïna i SAD de proximitat  

4. Projecte reforma Jardins de la Rambla de Sants  

5. Torn obert de paraules   
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1. Benvinguda.  

 

Marc Serra, Regidor del Districte, excusa l'absència del Vicepresident del Consell, Josep Maria 

Ribalta, que avui no ha pogut venir per una qüestió personal. Al seu lloc, Maria Àngels Boix, 

Consellera del Districte, farà la seva funció. 

   

 

2. Informe del Regidor. 

Marc Serra recorda que l'últim Consell de Barri va ser al juny: ha passat un estiu que es 

presentava molt complicat en termes de convivència: encara s'està sortint de la pandèmia, ha 

sigut un estiu llarg i amb onades de calor potents.   

 

Estiu:  

Pel que fa als indicadors de queixes a l'espai públic, hi ha hagut un descens. Comparteix 3 

dades: hi ha hagut menys queixes per soroll de locals, per soroll de persones i per l'activitat de 

pisos turístics il·legals en comparació amb l'estiu de 2019.   

 

Pel que fa a la seguretat, remarca que és un dels temes que més preocupen a la ciutadania i al 

Consistori. Al Districte de Sants-Montjuïc, respecte a l'estiu del 2019, l'activitat delinqüencial ha 

baixat un 12,26%. El delicte més comú, els furts, ha baixat un 22,4%. Els robatoris amb 

violència i intimidació, han disminuït també una mica, un 12,2%. Els robatoris amb força a 

establiments, al seu torn, han baixat un 42,8%: s'ha de continuar treballant conjuntament entre 

Mossos d'Esquadra, Guàrdia Urbana i eixos comercials. Els robatoris a domicili han baixat un 

20% i els robatoris amb força a l'interior de vehicles baixen un 10,4%. Recorda que l'aposta per 

incrementar la plantilla de Guàrdia Urbana es va notant a poc a poc als barris: el 2021 es van 

incorporar 21 agents al Districte i el setembre de 2022 s'hi han sumat 24 més, sobretot als torns 

de tarda i de nit.  El compromís és arribar a convocar 1.000 places de Guàrdia Urbana abans 

que acabi el mandat, això significa un creixement net d'uns 600 agents més.  

 

Novetats a projectes del Districte:  

 C/ Sugranyes, Riera Blanca, C/ Sants, pl. Olivereta: S'està treballant amb l'Equip de 

 Convivència. És una zona que preocupa: hi ha un cert repunt delinqüencial i conflictes 

de convivència. S'ha estat treballant en diferents serveis, sobretot amb Guàrdia Urbana 

en col·laboració amb Mossos d'Esquadra. Valora la col·laboració veïnal com a molt 

bona, tota la informació que es comparteix sobre punts on es desenvolupi activitat 

delinqüencial és molt útil. També s'han celebrat reunions amb diferents centres 

educatius, com l'Institut Lluís Vives, que han sigut positives.  

 Obres de Virutex: Recorda que es tracta del solar d'un privat que tenia dret a 

 desenvolupar-hi una activitat i que hi construirà una residència d'estudiants. Gràcies a 

 la negociació amb l'Ajuntament, ha acabat cedint part del seu espai per a poder fer

 equipaments de proximitat. Les obres avancen a bon ritme.   

 Pl. Olivereta: Recorda que el mandat passat es va treballar aquest projecte amb un 

 procés participatiu i que ja hi havia equip redactor, però, amb la proposta presentada, 

els elements que s'havien d'instal·lar posaven en risc la capacitat de càrrega dels pilars 

del pàrquing que està sota. S'han fet gestions per a poder contractar un estructurista 

per estudiar si, modificant el projecte  actual, es pot tirar endavant o si cal fer un reforç 

de l'estructura de l'aparcament, una qüestió que dificultaria el projecte i augmentaria el 

 pressupost.  L'informe ja està encarregat.   
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 Neteja: S'està desplegant la nova contracta de neteja a Sants-Montjuïc. Ha de 

permetre 300 treballadors més a la ciutat, la renovació dels contenidors, nous vehicles 

de neteja i nova maquinària que ha de permetre un treball menys sorollós. A les últimes 

setmanes s'ha estat fent molta feina amb veïns i veïnes que han fet arribar 

suggeriments, sobretot per la  ubicació dels nous contenidors. Totes les demandes de 

canvis d'ubicació s'estan registrant i treballant: cal fer un esforç, tothom vol tenir els 

contenidors a prop, però no a la porta de casa. És un equilibri complicat.   

 C/ Sugranyes: Diferents veïns han fet arribar la seva preocupació per l'estat dels 

arbres. Els escocells s'han anat despoblant: s'ha demanat informació a Parcs i Jardins. 

Hi ha hagut una plaga que ha afectat a tots els arbres i ha provocat que s'haguessin de 

talar alguns. Es preveu replantar arbres d'una altra espècie que no estigui afectada. 

Està programat i amb calendari: una part es farà el 2022 i la restant al llarg de 2023.   

 

 

3. Vila Veïna i SAD de proximitat.  

 

Vila Veïna:  

Núria Salas, Coordinadora del projecte Vila Veïna, anuncia que pròximament, al mes de gener, 

es començarà a treballar en el barri de Badal. El projecte de Vila Veïna s'inicia el 2020 i es 

comença a desenvolupar tècnicament i a tenir intervenció amb altres punts de la ciutat l'any 

2021. Actualment, té presència a 10 barris. A Badal, arrenca amb la intenció de donar suport i 

acompanyament a les persones cuidadores: aquelles que es fan càrrec d'una altra persona que 

viu al seu domicili o amb qui tenen afinitat o vincle emocional. També està adreçat a persones 

que necessiten ser cuidades per diversos motius.   

 

El mes de gener Vila Veïna obrirà la seva seu física territorial en un equipament de proximitat o 

espai de referència territorial al barri de Badal. La ubicació encara està per determinar. Un cop 

oberts s'impulsaran diverses iniciatives:  

 Oficina d'orientació i informació al veïnat  

 Servei d'assessorament jurídic de contractació de serveis de cura: Acompanyaran en 

el procés de contractació de serveis de cura, vetllant per uns termes de contracte de 

dignitat per la família contractadora i per la professional. També es resolen dubtes amb 

un servei adreçat a professionals.  

 Serveis col·lectius o grupals: Amb la intenció d'acompanyar els processos de cura. 

Ajudar a lluitar contra la soledat dels processos de cura. Molt orientada des de l'impuls 

d'espais  de benestar emocional: grups de persones cuidadores, grups de persones 

amb malalties cròniques particulars, acompanyar processos de suport a criança per a 

famílies amb infants petits, etcètera.   

 Serveis en clau de conciliació i respir: A través de Vila Veïna s'impulsaran iniciatives 

que  ajudin a les persones que cuiden a disposar de més temps lliure i garantir que les 

persones cuidades queden en bones mans. Hi haurà una bateria de serveis que 

s'incrementaran al barri de Badal: per exemple, el projecte Concilia començarà a 

desenvolupar el servei de canguratge gratuït municipal.   

 

Es compromet a difondre la presentació. Finalment, presenta la Targeta Cuidadora: des de 

finals de setembre, l'Ajuntament va publicar aquest recurs adreçat a totes les persones que 

cuiden alguna altra persona. És una estratègia de Barcelona Ciutat Que Cuida: des de Vila 

Veïna s'ajudarà a tramitar aquesta targeta i tots els serveis i recursos vinculats.   



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

 Acta del Consell de Barri de Sants-Badal. 21 de novembre de 2022 4 

 

SAD:   

Josep Maria Miralles, Tècnic del Servei d'Atenció Domiciliària, excusa l'absència de les 

persones que porten més directament el desplegament del SAD. Explica que és un servei que 

se centra sobretot en gent que té mancances d'autonomia reconegudes per la Llei de 

Dependendència. El servei dona atenció a domicili, suport a l'atenció personal, ajuda amb 

problemes de mobilitat, acompanyaments a prop del domicili i neteja bàsica de la llar. Sobretot, 

s'adreça a persones dependents, en una part molt minoritària i temporal, s'adreça a persones 

que necessiten una ajuda puntual, per exemple, perquè acaben de sortir de l'hospital i a 

persones amb necessitats de tipus social.   

 

El servei es presta a través de la contractació d'empreses amb concurs públic, se'ls hi 

concedeix la gestió d'aquest servei en una zona de Barcelona: hi ha 4 zones i 4 contractes, que 

actualment presten 2 empreses diferents. El servei té 2 perfils de treballador: auxiliars de la llar, 

que fan feines de neteja i treballadors familiars. Als seus inicis era un servei petit, amb unes 

poques treballadores familiars a cada Districte: sobretot arran de la Llei de Dependència va 

créixer exponencialment. Fa anys que és un servei que presta uns 4 milions d'hores a unes 

20.000 persones i que compta amb 4.000 treballadors a la ciutat.   

 

L'any 2017, després de veure les experiències d'altres països, es va decidir que el servei fos 

més proper a les persones ateses i més flexible a l'hora de prestar-lo: es va començar a 

funcionar amb equips que es vinculen amb grups d'usuaris del servei i cobreixen un territori 

petit. Així es va dissenyar el que ara es diu SAD de Proximitat.  El 2021, amb un nou contracte 

de prestació de servei del SAD amb 2 noves empreses, es va incorporar al plec el 

desenvolupament d'aquest servei amb normalitat a tota la ciutat. El 2022 es calcula que 

s'acabarà amb 34 equips i, a finals 2023, es preveu que s'arribarà quasi a l'objectiu del plec: 

entre 50 i 60 equips a tots els Districtes de la ciutat. El Desplegament es basa que es trobi un 

local de proximitat on puguin reunir-se els equips.  

 

Marc Serra destaca que són 2 serveis importants i molt dirigits a les persones i específicament 

enfocats a les cures. Explica que ha tingut la sort de conèixer bé el SAD: és un servei que 

funciona i funciona molt bé. Vila Veïna va dirigit, sobretot, a l'àmbit de la cura i de les 

cuidadores: és una bona notícia que Sants-Badal estigui al mapa dels primers barris que reben 

el servei. Ara hi ha el repte de trobar un local per a poder-lo desplegar.  

 

Intervenció Resposta 

Marga, veïna: 

· Pregunta quina formació tenen les persones 

que dinamitzen els grups de cuidadors.  

· Pregunta si, quan es contracten empreses 

per oferir aquests serveis, es prioritza que 

siguin catalanes. 

Núria Salas respon que, a Vila Veïna, els 

perfils professionals vinculats són 

majoritàriament treballadors socials, 

psicòlegs, educadors socials i altres 

professionals de l'àmbit de la intervenció 

social. Els plecs requereixen experiència en 

intervenció comunitària: en lligar i coproduir 

accions amb el teixit territorial i les entitats. 

 

Com a criteri general, s'intenta que totes les 

activitats siguin coproduïdes amb els agents 

territorials: és un element significatiu. S'intenta 
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Intervenció Resposta 

garantir prioritàriament entitats que tinguin 

arrelament en el territori on s'intervé. Ara bé, 

sovint, en alguns barris s'ha buscat alguna 

intervenció que cap entitat local podia cobrir: 

en aquests casos, s'escala a l'àmbit de ciutat 

a la cerca d'una entitat que pugui proveir 

aquest servei. 

 

Josep Miralles explica que els concursos 

públics tenen un import que requereix que es 

publiquin al diari de la Unió Europea: hi pot 

participar qualsevol empresa de qualsevol 

país de la UE. Ara mateix, 2 zones del SAD 

estan portades per una cooperativa catalana i 

les altres 2 per una gran empresa de serveis 

logístics. Si s'intentés acotar el contracte 

territorialment o prioritzar empreses catalanes, 

segurament el concurs es recorreria i quedaria 

anul·lat. 

 

Marc Serra afegeix que la Llei de Contractació 

Pública no permet aquesta discriminació, si bé 

és cert que l'administració prefereix les 

empreses locals. 

Paco, veí: Pregunta si tots els serveis que 

ofereix Vila Veïna són gratuïts. 

Núria Sala respon afirmativament. 

  

 

4. Projecte reforma Jardins de la Rambla de Sants.  

  

Miquel Àngel Valdueza, Director de Serveis Tècnics del Districte, comparteix presentació en 

pantalla. Explica que hi ha 2 projectes diferenciats: la renovació dels parterres, que estan en 

mal estat i l'espai d'estada, on es produïen actes incívics i que estava pròxim a un bloc 

d'habitatges.  

 

Parterres:   

Es rehabilitaran els parterres que han quedat destrossats. Aquests espais es renaturalitzaran: 

es farà una capa de terres vegetal i s'hi plantaran plantes arbustives resistents per a consolidar 

les terres. A la part inferior es farà una doble tanca: una de plantes arbustives de creixement 

ràpid i, a la part posterior, una tanca de protecció. La idea és que ni persones ni gossos puguin 

accedir. Es poden compartir els plànols a tothom que tingui interès.   

 

Destaca que un grup de veïnes va fer una proposta que es va considerar encertada: convertir el 

parterre just davant de l'estació transformadora en un espai lliure per a gossos. Es taparan 

forats, s'instal·larà una font i uns bancs i se senyalitzarà com a espai per a gossos. Amb 

aquesta proposta, hi haurà 2 espais: un al mig de la rambla i l'altre a un dels extrems. Remarca 

que l'actuació similar que es va fer a la Rambla Brasil sembla que està funcionant. La setmana 
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passada es van iniciar les obres. Es faran reunions contínues amb el grup de passejadores de 

gossos perquè l'últim parterre incorporat s'haurà de fer sobre la marxa. Es posa a disposició si 

el veïnat vol crear una Comissió de Seguiment d'Obres.   

 

Espai d'estada:  

S'ubica a l'àmbit de la cruïlla amb Rambla Badal, al cantó Sud, on hi ha una pèrgola, un 

ascensor i unes escales mecàniques just davant d'un bloc d'habitatges. Recorda que ja s'hi va 

fer una intervenció, per què les plataformes amb cadires de l'espai d'estada quedaven massa a 

prop dels habitatges dels veïns i s'hi feien usos incívics. Els veïns ho han reivindicat des que es 

va inaugurar l'espai. Ara es transformarà la zona, instal·lant 3 noves àrees de vegetació amb 

plantes arbustives. Excepte el pas estrictament necessari, tot l'espai quedarà enjardinat i no 

serà accessible.  

 

Marc Serra afegeix que són 2 intervencions que es fan en una rambla inaugurada recentment, 

el 2016. Corregeixen un projecte que tenia algunes deficiències: els parterres no estaven 

tancats i això ha causat que es destrossessin. S'hauria d'haver previst un espai per a gossos. I 

pel que fa a l'espai d'estada pròxim a un bloc d'habitatges, els veïns de la comunitat van portar-

ho al jutjat i van guanyar. L'Ajuntament actual es va comprometre amb ells, com a mínim, a 

moure aquesta zona d'estada. Conclou afirmant que aquest projecte ha de permetre recuperar 

la rambla que el veïnat es mereix.  

 

Intervenció Resposta 

Montserrat, veïna: 

· Pregunta si els bancs que miren cap a la 

rambla també es trauran. Denuncia que també 

s'hi posa gent a les nits a fer festa i causen 

molèsties.  

· Vol saber si l'espai de gossos estarà tancat.  

· Denuncia que hi ha botigues a la zona que 

venen alcohol 24 hores. Cada matí, la rambla 

està plena de bosses, ampolles i brossa.  

· Recorda que va demanar que, al seu carrer, 

posessin senyals de prohibit aparcat. Van 

instal·lar-s'hi 3, però continuen aparcant 

furgonetes. 

· Indica que l'ascensor de TMB de la parada 

de Mercat Nou fa 3 mesos que no té llum 

interior. Assenyala que a la rambla tampoc hi 

ha il·luminació suficient. 

Marc Serra respon que els bancs del cantó 

nord, no està previst canviar-los en aquest 

projecte. Però sempre es pot parlar i canviar-

los fora del projecte. Sap que la veïna té 

contacte constant amb la Tècnica de 

Prevenció, la Consellera del Barri i la 

Directora de Serveis al territori i a les 

Persones: s'estudiarà la petició. 

 

Àngels Boix afegeix que la política no és 

treure bancs, però es pot plantejar modificar 

l'espai o canviar-los per un altre model. 

 

Miquel Àngel Valdueza respon que amb els 

espais de gossos hi ha 2 possibilitats: 

compartits o tancats. En el moment que ha 

arribat la proposta, era impossible pensar un 

espai tancat: s'hauria d'haver aturat el 

projecte. Hi ha acord amb el grup de veïnes 

que es volia un espai compartit i que els 

gossos puguin estar lliures, però limitats a 

aquests 2 espais. Les botigues de queviures, 

per llei, poden estar oberts 24 hores, però no 

poden servir alcohol a partir de les 23.00 h. En 

cas que hi hagi constància d'infracció, 

recomana passar la informació concreta a la 
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Intervenció Resposta 

Tècnica de Barri i la Guàrdia Urbana pot fer 

una inspecció.   

 

Marc Serra respon, pel que fa a l'ascensor de 

Mercat Nou, que es traslladarà la queixa a 

TMB. Sobre la il·luminació de la rambla: el 

robatori dels passamans ha provocat que el 

cablejat dels llums quedés a la vista i que 

també s'hagin robat els cables, deixant trams 

a les fosques. S'està treballant a restablir la 

il·luminació amb un sistema aeri. Afegeix que 

les baranes no estaven soldades: un altre dels 

dèficits del projecte. No ha sigut un acte 

vandàlic, sinó un robatori sistematitzat i 

planificat. S'ha demanat a l'empresa 

proveïdora que busqui peces de recanvi i no 

és fàcil. Els Mossos d'Esquadra i la Guàrdia 

Urbana també estan treballant per esbrinar qui 

ha sigut el responsable.    

Marga, veïna: Opina que hi ha molts gossos i 

també molts infants. Considera lamentable 

que els primers disposin d'un espai propi, 

mentre que no hi ha cap espai de joc infantil. 

No entén com és que es planteja una reforma 

i no es té en compte aquesta qüestió. 

Marc Serra agraeix a totes les veïnes que han 

estat fent propostes i ajudant a enriquir i 

millorar el projecte. Afirma que a tothom li 

agradaria la possibilitat d'instal·lar uns jocs 

infantils: es pregunta com pot ser que no es 

fes, amb l'alt cost que va tenir el projecte de la 

rambla. Com a Districte, s'ha posat èmfasi en 

les guinguetes: hi ha una que està dedicada a 

jocs dinamitzats, fet que permet que a la nit 

quedi tancada. Però es mostra d'acord que cal 

incrementar els espais de joc a tot l'àmbit. 

Julio, veí del C/ Badal: Planteja la possibilitat 

que hi hagués escales no mecàniques per 

connectar la rambla Badal amb Rambla de 

Sants. Per 2 motius: les mecàniques sovint 

estan espatllades i també perquè podrien 

afavorir que hi passés més gent fent esport, 

que molestaria i donaria exemple a la gent 

que està allà fent actes incívics. 

Marc Serra respon que és una qüestió a 

estudiar: les escales mecàniques són molt 

fàcils de vandalitzar. Estaria bé tenir-ho en 

compte de cara a futurs projectes. 

Elena, veïna i membre del grup de 

passejadores de gossos: 

· Agraeix que s'hagi escoltat a les veïnes i que 

s'hagin incorporat les propostes presentades 

al projecte. 

· Pregunta quan està prevista la finalització de 

les obres i quan està previst que comenci 

l'habilitació dels 2 espais de gossos.  

Miquel Àngel Valdueza respon que les obres 

que acaben de començar duraran uns 5 

mesos. Les de l'espai d'estada començaran el 

gener de 2023 i acabaran cap al maig-juny.  

 

Pel que fa al segon espai de gossos, es va 

acabar d'acordar a l'última reunió: es posa a 

disposició per parlar-ho com més aviat millor. 
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Intervenció Resposta 

· Pel que fa al manteniment, exposa que cada 

matí es troba moltes deixalles a la zona, 

excrements humans i brutícia. Opina que, més 

enllà de reformar la rambla, cal enfortir els 

sistemes de manteniment i cura 

posteriorment. 

Quan hi hagi una proposta concreta, poden 

demanar reunió a través del Conseller Tècnic 

del Districte Xavier Farré. 

Carme, veïna i membre del grup de 

passejadores de gossos: Pregunta si la 

rambla no es netejarà fins que no es renovi. 

Denuncia que tot el cantó mar dels Jardins de 

Sants es troba ple de brutícia, té fotos de fa 

més de 15 dies i tot continua igual. Recorda 

que l'Ajuntament va demanar confiança i 

paciència als veïns: hi ha ampolles buides, 

ampolles de gas i altres escombraries. A més, 

totes les papereres estan sempre plenes. 

Marc Serra pren nota. Es compromet a 

demanar a l'empresa de neteja que faci un 

repàs. Una de les millores que incorpora la 

nova contracta és la de fer més neteja amb 

aigua: li consta que estan netejant cada dia a 

les 8.00 h del matí.   

Alfredo, veí i membre de l'AVV Sants-Badal:  

· Està d'acord amb bona part de les 

intervencions sobre la rambla de Sants. Opina 

que s'ha arribat a l'estat actual per culpa, 

segurament, de la manca de vigilància. Sovint 

passa que el cotxe patrulla arriba per C/ Sants 

i la gent que està fent “botellón” marxa per 

l'escala que dona a Riera Blanca.  

· Pel que fa al robatori de les baranes, és acer 

inoxidable i té un valor important: s'han endut 

200, 300 o 400 metres. Valora que seria 

interessant posar vigilància amb càmeres: 

podria ser dissuasiu per la gent que va allà a 

fer destrosses.  

· Està d'acord amb la veïna que demanava 

espais infantils: manquen a tota la rambla. El 

solar davant de l'Escola Cavall Bernat està 

abandonat i s'havia promès que allà es faria 

un espai infantil: ara mateix allà s'hi fa 

“botellón”. Recorda que fa 2 o 3 legislatures 

que ho demana. Considera que es dóna més 

prioritat als gossos que als infants: les 

persones van primer.  

Marc Serra respon que s'està treballant amb 

Cavall Bernat un espai de jocs infantils i uns 

horts. Es desenvoluparà de manera 

progressiva, els pressupostos són limitats i no 

es pot arribar a tot en aquest mandat. És cert 

que quan la Guàrdia Urbana hi va les 

persones marxen: especialment a l'estiu hi 

van sovint, perquè s'hi acumulen molts joves, 

diverses zones de “botellón” i les veïnes no 

poden dormir. La Guàrdia Urbana dissuadeix, 

però tornen l'endemà. Per això cal treballar 

també des d'una altra perspectiva, amb 

educadors de carrer i l'Equip de Convivència: 

ja s'està fent, s'entra en contacte amb els 

joves i amb les seves famílies, per veure d'on 

sorgeixen aquests problemes. Es combina la 

intervenció policial amb l'actuació de l'Equip 

de Convivència i els educadors de carrer, que 

intenten generar un vincle i portar-los cap a 

altres zones d'oci que no comportin tantes 

molèsties.  

Pepo, veí: Assenyala que sobre de la rambla, 

a Carreras i Candi cap amunt, hi ha un focus 

que la llum entra directa a la finestra de casa 

seva. Considera que s'hauria de corregir, 

perquè és una despesa energètica important.  

Marc Serra pren nota.  

 

Miquel Àngel Valdueza demana que s'enviï 

exactament la ubicació, perquè possiblement 

no està ben enfocat: es passarà a l'empresa 

d'enllumenat.  

 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

 Acta del Consell de Barri de Sants-Badal. 21 de novembre de 2022 9 

 

5. Torn obert de paraules.  

 

Intervenció Resposta 

Mònica, veïna de Carreras i Candi, davant de 

pl. Olivereta:  

· Denuncia problemes de convivència diaris,  

de dilluns a diumenge de forma reiterada I 

continua, que impedeixen el descans nocturn. 

· Critica que dissabte passat hi havia 

persones cantant a la 1.00 h de la nit: va 

trucar el 112 i, al cap d'1 hora i mitja, la 

Guàrdia Urbana va tornar la trucada i la va 

despertar. L'endemà, a les 8.00 h del matí, hi 

havia moltes deixalles al carrer. No veu 

Guàrdia Urbana fent presència a la nit.  

· Denuncia que es trafica amb drogues a la 

plaça. Demana que es posin solucions, com 

agents cívics nocturns.   

Marc Serra respon que darrerament s'està 

complicant la situació a la nit i de matinada. 

S'han fet intervencions, però es continuarà 

treballant amb la Guàrdia Urbana i els Equips 

de Convivència.  

 

El protocol del 112 és que si hi ha recursos en 

el moment, s'hi va. Si no, pot ser que truquin 

al cap d'una estona per saber com està la 

situació. Recorda que la Guàrdia Urbana 

assisteix a tots els Consells de Barri i pren 

nota de totes les incidències.   

Montse, veïna del C/ Riera Blanca: Sap que el 

Regidor coneix la situació que exposa: viu a 

tocar de la discoteca Mami, un local que 

actualment és propietat de l'Ajuntament. 

Genera molèsties i malestar als veïns, obre 6 

nits a la setmana. Avui a les 5.00 h del matí hi 

havia un xivarri impressionant: ella viu a un 4t 

pis i a casa seva ningú ha pogut dormir. 

Expressa molta preocupació i cansament. 

Prega que no es trigui un any a desallotjar i 

enderrocar aquest local. A més, denuncia que 

l'administrador de la seva finca va intentar 

accedir al local i no va poder. 

Marc Serra respon que l'Ajuntament no està 

llogant al promotor de la discoteca, sinó que 

ho fa l'antic propietari. S'està en un procés 

d'expropiació que encara no ha finalitzat: el 

lloguer el cobra l'antic propietari. L'Ajuntament 

ha iniciat el procediment de desallotjament i 

és un procés que no és ràpid. Espera que 

sigui com més aviat millor, però, coneixent els 

tempos judicials, probablement costarà un 

any. Dóna la raó a la veïna que l'impacte que 

té aquesta discoteca és terrible. S'han fet 

inspeccions amb l'equip de llicències, però 

compleix la normativa. Aquest assumpte s'ha 

tractat a diverses reunions i s'està treballant. 

La Guàrdia Urbana s'ha anat a reunir amb ells 

i ha demanat que facin control també del que 

passa a la porta. Quan hi hagi informació 

actualitzada, es comunicarà. 

Marga, veïna: Pregunta si el pla de 

remodelació de l'Estació de Sants segueix la 

mateixa dinàmica que la rambla de Sants: 

parterres que no es cuidaran i sense espai per 

a gossos. Demana que abans de tirar 

endavant els projectes, es tinguin aquests 

factors en compte.  

Marc Serra recorda que la Comissió de 

Seguiment del Consell de Barri pot decidir si 

es vol que es vingui a explicar aquest projecte 

al Consell de Badal. S'ha fet un procés 

participatiu on hi han participat molts veïns i 

veïnes i és la primera vegada que ADIF ha 

escoltat i no ha fet una intervenció unilateral. 

S'està treballant que els espais verds es 

mantinguin bé, és un tema que preocupa. A 

més, dins de l'estació hi haurà una ludoteca, 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

 Acta del Consell de Barri de Sants-Badal. 21 de novembre de 2022 10 

Intervenció Resposta 

en un espai que cedirà ADIF. Les obres 

començaran el 2023 i es desenvoluparan al 

llarg dels pròxims anys. 

Marina, veïna del C/ Carreras i Candi: 

· Explica que és el primer Consell de Barri al 

que assisteix i que li està agradant l'espai.  

· Assenyala que les voreres del C/ Ventura 

Plaja són massa estretes. Pregunta si està 

prevista alguna intervenció.  

· Indica que a l'Escola Lluís Vives, els caps de 

setmana sona l'alarma durant tot el dia. 

Demana si se'ls pot avisar. 

Marc Serra respon que hi ha molts espais 

públics a Badal, al Districte i a la ciutat que 

necessiten millores. Es va demanar una 

auditoria, a partir de la qual es prioritza quins 

carrers estan en pitjor estat, amb indicadors 

objectius. Hauria agradat renovar més 

voreres: també cal tenir en compte que hi ha 

hagut una pandèmia que va aturar molts 

projectes i va generar molta incertesa a escala 

pressupostària. Recorda que a finals del 

mandat passat es va renovar Carreras i 

Candi: s'ha fet el que s'ha pogut amb els 

recursos disponibles. Afirma que hi ha 

consciència que Sants-Badal és un dels barris 

amb els carrers en pitjor estat del Districte. 

 

Pel que fa a la qüestió de l'alarma, Ariadna 

Ros li acaba de comunicar a la direcció de 

l'escola. 

Alfredo, membre de l'AVV Sants-Badal:  

· S'alegra molt que per fi hagi arrancat el 

projecte de Virutex: les obres avancen de 

pressa i interessa a tothom que acabin com 

més aviat millor i que el barri pugui disposar 

de 700 m
2
 d'equipament, perquè manquen 

espais per entitats. Opina que seria 

interessant crear una Comissió de Seguiment 

i una comissió per decidir quines seran les 

entitats que hauran d'entrar en aquest local: 

potser en 2 anys ja estarà acabat.  

· Pel que fa a la rambla de Sants celebra que 

s'hi intervingui. Opina que, si s'hagués 

començat abans, la despesa podria ser més 

petita: està tot molt destrossat.   

· Sobre el terreny al costat del CAP, al C/ Juan 

de Sada, considera que s'hauria de decidir 

també què s'hi farà.   

· S'alegra pels arbres de, C/ Sugranyes. El veí 

que ho va denunciar i ell mateix van fer una 

entrevista amb BTV: faltaven 44 arbres, però 

ara en manquen més. Els veïns s'han queixat: 

diuen que Parcs i Jardins vol plantar baladres, 

que són un arbust i no un arbre. És el que 

Marc Serra pren nota de tot.  

 

Pel que fa a Virutex, recorda que hi ha temps: 

les obres duraran 2 anys, es treballarà amb 

l'AVV, les entitats, el veïnat i el Consell de 

Barri. També es crearà una Comissió de 

Seguiment.   

 

Sobre Juan de Sada, recorda que el barri està 

a la cua pel que fa a voreres, però, pel que fa 

a dotació de nous equipaments, s'ha escalat 

moltes posicions: hi ha hagut un CAP pagat 

per l'Ajuntament, un poliesportiu nou i una 

escola bressol i espai familiar de gran qualitat. 

Així com l'equipament dels baixos de Virutex 

s'inaugurarà en 2 anys, al solar de Juan de 

Sada s'ha de marcar un altre ritme. Fan falta 

equipaments, però la capacitat inversora de 

l'Ajuntament no és tan gran.  

 

Recorda que el tema dels arbres del C/ 

Sugranyes ha quedat explicat abans: hi ha 

una plaga. Ara s'està acabant de treure els 

arbres que hi ha a mesura que es fan malbé. 
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s'està posant a rambla Badal i no donen 

ombra.  

· Recorda que el 16/12/2019 es va aprovar la 

remodelació de la rambla Badal a un ple del 

Districte, amb el vot favorable de tots els 

grups parlamentaris excepte ERC. No s'ha fet 

res. Quan Jordi Martí era Regidor, es van 

posar alguns bancs nous. Últimament, hi ha 

moltes llambordes trencades i s'han reposat 

les que estaven pitjor. També s'han de pintar 

els bancs antics de fusta: si no, es 

deterioraran molt ràpidament amb la pluja.   

· Explica que el Teatre de l'Església dels 

Dolors és un lloc històric i molt popular per a 

tot el barri: està en un estat que necessita un 

arranjament total. El Bisbat, que és la 

propietat, no vol fer-se'n càrrec i l'Ajuntament 

no hi pot fer res. Recorda que ERC va 

prometre a l'AVV que parlarien amb el Bisbe: 

no han tingut més notícies. Aquest teatre és 

l'últim que queda al barri amb accés en planta 

baixa: caldria saber com desencallar la 

situació.   

· Demana que a la parada final del bus 70, al 

C/ Badal, s'instal·li un marcador digital a la 

marquesina. 

· Recorda que hi ha 6 carrers als quals no 

arriba mai l'arranjament necessari. C/ Begur, 

C/ Escultor Canet, C/ Puig i Valls, C/ Violant 

d'Hongria, que fa 2 o 3 mandats que es 

demana, C/ Torns i C/ Feliu Casanoves. Opina 

que aquesta llista s'hauria de prioritzar.   

· Pel que fa a la mobilitat del C/ Basegoda, 

explica que està en un punt mort. L'AVV no 

està d'acord amb la proposta de Mobilitat:  

s'han de fer més reunions. Els veïns del carrer 

tenen moltes molèsties perquè és una 

autopista urbana. Seria interessant parlar amb 

l'Hospitalet, a veure si també poden ajudar. 

· Denuncia que el narcopis del C/ Torns 

genera moltes queixes veïnals: s'ha de 

pressionar entre tots, fins que marxin.   

· Assenyala que la cruïlla d'Escultor Canet 

amb Riera Blanca està mal resolta: s'ha de 

parlar amb Mobilitat. 

· Recorda la demanda veïnal que hi hagi un 

bus de barri que passi per Riera Blanca i 

S'han de replantar més de 40 escocells.  

 

És cert que rambla Badal és molt grisa i, si es 

compara amb rambla Brasil, no hi ha color: no 

hi ha ombres, no hi ha verd i no hi ha espais 

d'estada. En algun moment s'haurà d'arreglar 

rambla Badal. Ara està acabant el mandat, 

aquest és un projecte per al següent. 

Mentrestant, es van fent canvis de paviment i 

petites millores.   

 

Sobre el tema del teatre, hi ha hagut  

converses amb el Bisbat, també hi havia un 

esplai que feia servir aquest espai. No és un 

edifici municipal, malauradament El Bisbat diu 

que no té recursos o que no prioritza 

desenvolupar aquesta obra. Dóna la raó al 

veïnat: aquest espai s'ha de recuperar, però 

s'ha de demanar corresponsabilitat a una 

institució com és el Bisbat. Aquest dissabte es 

posarà la primera pedra de la remodelació del 

Centre Social de Sants a Olzinelles: aquest 

edifici també era del Bisbat i es va aconseguir 

amb una permuta.   

 

Des de Mobilitat es valora la feina feta per la 

Comissió de Seguiment del Consell de Barri. 

Recorda que hi ha problemes que són 

històrics, segurament, perquè tenen una 

solució difícil. Basegoda s'utilitza com a 

autopista cap a L'Hospitalet i això no pot ser. 

La proposta veïnal és que sigui un carrer de 

vianants, Mobilitat diu que és impossible: 

tindria un impacte de trànsit als carrers del 

voltant que generaria un problema pitjor. En 

tot cas, s'ha demanat un estudi de l'impacte 

que tindria pacificar només una part, entre C/ 

Torns i Riera Blanca. Quan es tingui aquesta 

informació, es contactarà l'AVV.  

 

La demanda de senyalització electrònica de la 

parada del bus 70 s'ha traslladat a TMB: 

s'està pendent que es planifiqui, però encara 

no hi ha calendari. També s'ha traslladat la 

demanda que el bus funcioni també en festius.  

 

Sobre el local de C/ Torns 13 explica que hi ha 
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acabi al CAP.   hagut reunió amb la propietat i els cossos 

policials per treballar la coordinació per 

desallotjar aquest local on es trafica tan aviat 

com es pugui. Transmet un missatge de 

confiança: la propietat està implicada i amb 

voluntat i les administracions ben 

coordinades. Espera que els problemes de 

convivència associats a aquest punt de tràfic 

puguin finalitzar aviat.   

 

Està previst un estudi d'aquest bus de barri i 

de la seva viabilitat durant el primer trimestre 

de 2023. TMB ho té demanat: ajudarà que el 

veïnat aporti informació per aquest bus de 

barri de Badal, Hostafrancs i Font de la 

Guatlla.   

Lucía, veïna:  

· Critica que el barri està molt brut i deixat. 

D'avinguda Madrid cap a baix i de rambla de 

Sants cap al final de Carreras i Candi, també.  

· Assenyala que els arbres del C/ Badal amb 

Canalejas arriben al 6è pis d'alçada i les 

branques entren als habitatges. Ella viu al C/ 

Badal 136. 

Marc Serra respon que amb la nova contracta 

de neteja s'aniran notant millores: hi ha barris 

que ja ho veuen. Al cas de Badal, només 

mirant els IRIS que arriben, es veu que hi ha 

molta demanda. A vegades, explicar la 

complexitat ajuda a entendre com funcionen 

les coses: el nou contracte de neteja serà 

vigent pels pròxims 8 o 9 anys. S'arrossegava 

un contracte de fa molts temps: mancaven 

vehicles i personal. Ara hi haurà entre 200 i 

300 treballadors més, tots els vehicles són 

nous, els contenidors també i es preveu més 

recursos per netejar amb aigua. Una de les 

dificultats que hi ha és que, en el cas del 

Districte de Sants-Montjuïc, ha guanyat 

Sorigué, una empresa catalana, amb 

experiència treballant a la ciutat, però que no 

coneix el Districte encara. Els treballadors 

també nous: han vingut els que treballaven a 

Sarrià i encara no coneixen la idiosincràsia del 

barri. Per això les sessions de neteja són molt 

importants, així com els IRIS i els comentaris 

que fan arribar els veïns. Es mostra a 

disposició per parlar-ne les vegades que faci 

falta i, si cal que en un Consell de Barri 

vinguin els responsables de la nova contracta 

de neteja a parlar, es farà. 

Carmen, veïna del C/ Begur amb passatge 

Badal: Denuncia que les voreres del seu 

carrer estan aixecades i són molt estretes, hi 
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ha persones que han caigut i les persones 

amb mobilitat reduïda no hi poden accedir. 

Pere, veí: Demana que es prioritzi C/ Escultor 

Canet: la  vorera és molt estreta i és 

impossible passar amb un cotxet o carro de la 

compra. 

Marc Serra respon que és un dels carrers a 

prioritzar, però això no significa que es farà la 

renovació a curt termini. 

Pepo, veí: 

· Recorda que a Carreras i Candi hi ha un 

problema amb la il·luminació, al tram del C/ 

Canaletes fins al C/ Bacardí.  

· Recorda al Regidor que està pendent una 

reunió amb Janet Sanz pel tema de Juan de 

Sada, fa més d'un any que s'espera. 

Marc Serra respon que es mirarà el tema de 

l'enllumenat.  

 

Sobre Juan de Sada: Janet Sanz es va 

comprometre a reunir-se amb els veïns. El 

juliol hi va haver una reunió, amb la 

participació del Gerent d'Urbanisme, el 

Conseller Tècnic i la Gerent del Districte. A 

vegades, es vol parlar amb el referent polític, 

però és el Gerent qui té el coneixement tècnic. 

En aquest àmbit hi ha un pla urbanístic 

aprovat fa molt temps: modificar-lo implicaria 

afectacions als drets adquirits dels promotors, 

fet que significaria unes indemnitzacions que 

l'Ajuntament no veu viables. Està d'acord que 

el planejament no és l'adient: aquesta fase no 

s'està executant, de moment està tot aturat. 

Caldria arribar a un acord amb el promotor, 

però depèn també de la seva voluntat.   

  

Maria Àngels Boix anuncia que abans del Consell de Barri, la Comissió de Seguiment ha 

escollit el veí Víctor Cano per a representar el barri com a part del jurat popular dels Premis 

Sants-Montjuïc.  

Agraeix la participació i conclou la sessió. 

 

 


